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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptőrvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Hogyan fogja segíteni a Kormány a kéknyelv betegség miatt nehéz helyzetbe kerül t
állattartókat? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Kevés kivételtől eltekintve vesztegzárra vannak ítélve a húsmarha-, valamint a juh- é s

kecsketartók, miután 2014 végén a kéknyelv betegség terjedése miatt tilos az él őállat-szállítás

már az ország nagy részérő l . Az elrendelt zárlat a kitörési pontok közelében működő

gazdaságokat akkor is érinti, ha az ottani állatok egészségesek . Országszerte komoly

problémát okoz a szarvasmarhák, juhok és kecskék eladása a terjed ő kéknyelv-betegség miatt .

A gond leginkább a marhatartókat érinti, mivel a bárányexport tavasszal zajlik. Az ország déli

területein – Csongrád és Békés megyében – már októberben több településen is megjelent a

kór. A kéknyelv betegség az emberi szervezetre nem veszélyes, ám a hazai gazdaságra anná l

inkább, hiszen a vesztegzárak végett könnyen nullázhatjuk a marha-, juh- és kecskehús

exportunkat . A vesztegzár csak az élőhús szállításra vonatkozik, így a vágott, feldolgozott

húsok szállításának és exportálásának nincs akadálya. Talán ha nem hagyták volna veszni az

elmúlt Kormányok ezeket a vágópontokat és feldolgozó üzemeket, akkor jelenleg nem kellen e

a tenyésztőknek azon aggódni., hogy mibő l fogják tovább etetni az állatokat és hol fogják őket



tartani, mivel el őbbihez keretük nincs, másodikhoz pedig megfelel ő helységgel nem

rendelkeznek. A megoldást a vakcinázás lehet, ami viszont túl drága .

Tisztelt Miniszter Úr! Hogyan fogja segíteni a Kormány a kéknyelv-betegség miatt

nehéz helyzetbe került állattartókat? Miként szeretné szinten tartani a hazai kérődző

fajok húsexportját? Tervezi-e a Kormány a vágóhidak, vágópontok és feldolgozóüzeme k

létrehozását a jövőbeli hasonló megbetegedések megfékezése és a magyar hazai piacoko n

való elterjedése érdekében?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . január 16 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán
Jobbik
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